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Drie opties voor nieuw te bouwen school
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Het lijkt zo simpel: Lettele heeft dringend be-
hoefte aan woningen voor de jeugd. Starters 
en doorstromers. Lettele vergrijst en als we 
niet snel woningen bouwen, wordt Lettele 
een slaapdorp.
Dat willen we niet. Daar waren de bezoekers 
van de informatiebijeenkomst waar ik bij 
aanwezig was, het roerend over eens. Er 
moet gebouwd worden, en liefst ook snel! 
(De belangstelling voor de informatiebijeen-
komsten was zo groot dat de gemeente drie 
bijeenkomsten moest organiseren.) 
Maar ook weer niet zo snel dat de gemid-
delde Lettelenaar het niet bij kan houden. 
De gemeente moest niet denken dat zij haar 
plannen eventjes snel en zonder overleg kan 
doorzetten. Die toon werd gezet. PB kreeg 
het verwijt dat het dorp te weinig geïn-
formeerd was. Kennelijk hebben sommige 
mensen de afgelopen tijd in een andere 
bubbel geleefd. Wie Lettele.nl, De Letter of de 
site en facebook van PB volgt, kan niet niét 
geïnformeerd zijn geweest. 
Deze stemmen van ongenoegen vertelden één 
kant van het verhaal.

De andere kant van het verhaal is dat er 
waardering klonk voor de inzet van PB en 
de gemeente. Er werd ‘positief kritisch’ mee-
gedacht. De argumenten van de gemeente 
voor de voorgestelde bouwlocatie – aan 
de Oerdijk, achter de Korenkamp – mogen 
dan aannemelijk klinken, maar zijn wel alle 
mogelijke locaties goed onderzocht? Is er ge-
sproken met de omliggende boeren over hun 
plannen voor de toekomst? Krijgt het behoud 
van de kern van het dorp wel voldoende pri-
oriteit? Moeten we de kerksluiting niet ook 
bij de plannen betrekken? En de nieuwbouw 
voor school, biedt die niet ook kansen?

Wat simpel lijkt, wordt ineens heel ingewik-
keld. De toekomst van Lettele ligt helemaal 
open en alles hangt met alles samen. Dan 
is het niet eenvoudig om tot een goed 
doordacht plan te komen. Temeer omdat er 
tegelijkertijd gevraagd wordt om snelheid 
én om zorgvuldigheid, omdat keuzes die we 
nu maken, voor jaren consequenties hebben. 
Denk mee over de toekomst van Lettele!

Wilma Schepers

Voor nu en voor straks

   NUMMER 1 • SEPTEMBER 2021 •  • 3



4 •  • NUMMER 1 • SEPTEMBER 2021

Woningbouw is voor Lettele altijd heel belangrijk geweest. Op de Bos-

rand wonen sinds 2007 de eerste Lettelenaren en vanaf 2017 is de Ka-

pelweide bevolkt. Anno 2021 is de vraag naar woningen in Lettele nog 

steeds groot. Hoe kunnen we ervoor zorgen dat Lettele leefbaar blijft? 

Han Beumer (Gemeente Deventer) en Martin Obdeijn (Plaatselijk Be-

lang) praten ons bij.

Het is aan de gemeenteraad om het 
besluit over de locatie te nemen

Gefaseerd naar een 
gevarieerd woonaanbod 

willen de mogelijkheid bieden om in Lettele te 
blijven wonen, ook als je wat ouder bent. Met le-
vensloopbestendige koopwoningen, met slaap- 
en badkamer op de begane grond, en wellicht een 
kleinere tuin, hopen we dit voor elkaar te krijgen.’
De vergrijzing heeft ook gevolgen voor het aantal 
vrijwilligers dat ons dorp rijk is. Ouderen komen 
straks op het punt dat het moeilijker gaat, maar 
de school, de supermarkt en het verenigingsleven 
moeten wel blijven draaien. Jonge aanwas van 
vrijwilligers is nodig om het voorzieningenniveau 
staande te houden. Han: ‘De leefbaarheid van 
het dorp vinden wij als gemeente erg belangrijk. 
Dat er voorzieningen in Lettele zijn en dat er ook 
draagvlak voor de voorzieningen is. Daarnaast is 
het wel gerechtvaardigd dat als je ergens bent op-
gegroeid en je een woonwens hebt om in je eigen 
sociale omgeving te blijven, dat je daar ook een 
kans voor krijgt.’ 
Het probleem is alleen dat die kans er niet is. De 
woningen in Lettele zijn best duur voor starters 
op de woningmarkt. Zeker met de huidige woning-
prijzen is het bijna onmogelijk voor jonge mensen 
om in het dorp te blijven wonen. Dat bleek uit de 
resultaten van de enquête die de werkgroep Wo-
nen in 2019 heeft verstuurd, maar ook uit een ana-
lyse van het huidige woningaanbod. Han: ‘Lettele 
heeft altijd wel bijgebouwd, maar vooral in het 

In de Dorpsvisie van 2018 kwam naar voren dat 
uitbreiding van het woningaanbod belangrijk is 
om Lettele leefbaar te houden. Er zijn inwoners 
nodig om de voorzieningen in stand te houden. 
Maar het inwonergetal van Lettele neemt de laat-
ste jaren af en er komen relatief meer 1-persoons-
huishoudens. Martin: ‘De afgelopen elf jaar zijn er 
maar liefst 137 woningen in Lettele bijgekomen, 
maar we zijn nog geen 40 inwoners gestegen. Als 
we nu geen woningen gaan bouwen, gaan we nog 
veel harder omlaag. We moeten verder als dorp.’ 

Vergrijzing
Naast de neerwaartse trend in inwonersaantal 
is er ook een verschuiving in leeftijdsgroepen te 
zien. Lettele vergrijst. Mensen worden ouder én 
alleenwonende ouderen beschikken vaak over 
een relatief grote woning. Het contrast met een 
gehuurde bejaardenwoning is groot. Han: ‘Wij 

DOOR MILOU OOSTERWIJK

‘Belangrijk om te 
benadrukken is dat het 
besluit over de locatie nog 
genomen moet worden.’
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hogere segment. Kleinere woningen werden aan 
de stad overgelaten. Wij denken dat het een goe-
de move is om het woningaanbod in Lettele wat 
gevarieerder te maken.’

Vraaggestuurde aanpak
Door te kijken wat de vraag is binnen Lettele en 
daar mogelijkheden voor te bieden, hoopt de ge-
meente dat doel te bereiken. Han: ‘Wij verwach-
ten ook wat van de organisatiegraad van het dorp. 
Wij hopen dat er een aantal jonge mensen zich or-
ganiseert waarmee wij samen een traject in gaan 
om de woningen te realiseren. Als we het niet 
vraaggestuurd doen, is er een kans dat de nieuwe 
woningen ingenomen worden door mensen die 
niet uit Lettele komen.’ 
In de dorpskern zijn twee potentiële locaties voor 
woningbouw. In de wandelgangen wordt gespro-
ken over woningbouw bij Café Spikker, waar on-
geveer 6 woningen kunnen worden gebouwd. 
Ook de locatie van de school is gemarkeerd als 
potentiële locatie, maar dat is nog onzeker omdat 
de school nog een besluit moet nemen. Martin: 
‘Mocht de school besluiten te verhuizen naar het 
Kulturhus dan zou dat op zijn vroegst eind 2024 
klaar zijn. Je bent zeker drie jaar kwijt voordat je 
daar eventueel kan bouwen, maar als dorp zijnde 
willen we graag eerder beginnen.’
Bovendien is er voor de bouw van de verwach-
te vraag veel meer ruimte nodig. Alle potentiële 
locaties in en rondom het dorp zijn in beeld ge-
bracht en bij iedere locatie werden de beperkin-
gen beschreven. Martin: ‘Aan de westkant van 
het dorp zitten een aantal boerenbedrijven met 
hinderwetcirkels die geen woningbouw toestaan. 
Door verhoogde natuurwaardes mag er beperkt 
of onder voorwaarden gebouwd worden op het 
perceel naast de Bosrand en tegenover de Holvo. 
Volgens de gemeente Deventer is de oostzijde van 
de Oerdijk op dit moment het meest geschikt voor 
gefaseerde woningbouw in Lettele.’ 

Wet Voorkeursrecht
Het aanwijzen van het perceel grenzend aan Ko-

renkamp 1 en 2 deed de nodige stof opwaaien. Erg 
begrijpelijk, maar Lettelenaren konden nog niet 
eerder geïnformeerd worden omdat de gemeente 
gebruik had gemaakt van de Wet Voorkeursrecht 
(WVG). Deze wet verplicht eigenaren om de grond 
eerst bij de gemeente te koop aan te bieden. Han: 
‘Voor vraaggestuurde woningbouw is het beter dat 
de gemeente eigenaar van de grond is. Wij willen 
niet dat een projectontwikkelaar het koopt, want 
dan hebben we het minder goed in de hand. We 
hebben daarom eerst de WVG toegepast en gaan 
daarna in gesprek met het dorp over dit voorstel. 
De reacties op het voorstel geven we mee aan de 
gemeenteraad die in het najaar een besluit neemt 
over de woningbouw in Lettele. 
Ondanks dat woningbouw voor Lettele vaak moei-
zaam is geweest, is het goed dat Lettelenaren zo 
betrokken zijn bij hun leefomgeving. Belangrijk 
om hier te benadrukken is dat er nog een besluit 
over de locatie genomen moet worden. Ook over 
de vraaggestuurde aanpak en de gefaseerde bouw 
moet de gemeenteraad nog een besluit nemen.’ 
Martin: ‘Er zat tien jaar tussen de bouw van de 
Bosrand en de Kapelweide, de jongeren die in die 
tijd op zoek waren naar een woning zijn uitgevlo-
gen. Wij hebben de wens uitgesproken om elke 2 
tot 3 jaar de behoefte in het dorp te peilen, zodat 
er niet weer een groot gat valt zonder woningen. 
We moeten Lettele leefbaar houden.’ 
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Voor al uw feesten, partijen, koude en
warme buffetten.

Of gewoon lekker genieten op het terras.

www.dekoerkamp.nl

Schoonheid is balans tussen innerlijk en uiterlijk

Holterweg 136
7434 PB Lettele
Tel. 06 - 30 21 27 36

info@ervedepoll.nl
www.ervedepoll.nl
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Protest tegen nieuwbouwplannen

Wat eenmaal is 
aangetast...
Het zal niemand ontgaan zijn dat er plannen zijn voor 
het bouwen van nieuwe woningen ten oosten van het 
dorp, tussen het Spilbos en de Oerdijk. Voor deze plan-
nen bestaat enerzijds waardering, met name voor de 
inzet van Plaatselijk Belang dat er voor heeft gezorgd 
dat de behoefte aan betaalbare woningen voor starters 
en jongeren door de gemeente serieus wordt genomen. 
Anderzijds zijn er ook bewoners die grote moeite heb-
ben met de manier waarop dat nu door de gemeente 
wordt ingevuld. 

Verschillende bewonersgroepen hebben protestbrieven 
gestuurd naar de gemeente: bewoners van de Koren-
kamp, aanwonenden van de Sportweg en de moestuin-
ders. Hierbij worden hun bezwaren in samengevatte 
vorm weergegeven.
Om te beginnen zijn de moestuinders niet blij dat hun 
tuinen mogelijk moeten plaatsmaken voor woningen. 
Het is voor hen een waardevolle en mooie plek, zo op 
loopafstand van het dorp, aan de rand van het bos, met 
uitzicht over de weilanden. Al sinds 31 jaar wordt er veel 
tijd en moeite in gestoken. Er is geïnvesteerd in
bodemvruchtbaarheid, in de inrichting met twee punt-
stukken en pompen, afrastering, in de aanplant en be-
heer van vaste vruchtbomen - en struiken en andere 
vaste planten. Dat kan niet zomaar allemaal verplaatst 
of vervangen worden. Met name een aantal oudere tuin-
ders ziet op tegen een mogelijke verhuizing en zal in dat 
geval stoppen met tuinieren: heel erg jammer. 

Geleidelijk en in kleine stapjes 
Verschillende bewonersgroepen hebben problemen met 
drie andere aspecten van de woningbouwplannen.
Ten eerste: het uitgangspunt bij woningbouw in Lettele 
is tot nu toe altijd geweest: geleidelijk en in kleine stapjes 
bouwen om zo veel mogelijk tegemoet te komen aan wen-
sen van bewoners en aan te sluiten bij het karakter van 
het dorp. Ook in het officiële beleid is dat zo vastgesteld. 
De Omgevingsvisie van Deventer (september 2019) zegt 
over Lettele: ‘Bewoners hebben veel waardering voor de 
woonkwaliteit met veel rust, ruimte en groen en zetten 
zich daarvoor in. Die woonkwaliteit willen we bewaren. 
Voor toekomstige ontwikkelingen is vooral binnen de be-
bouwde kom ruimte.’
In strijd met wat de gemeente met het dorp had afge-
sproken, wordt nu ingezet op grote groei van het aantal 

woningen, ook om nieuwe gezinnen van buiten Lettele 
te trekken: het totaal aantal woningen zou met 65 tot 75 
moeten groeien, waarvan er dan 50 tot 60 op de nieuwe 
locatie ten oosten van het dorp moeten komen. Terwijl 
dat helemaal niet nodig is om in de Lettelse woningbe-
hoeften te voorzien. Met inbreiding, woningsplitsing en 
kleinschalige woningbouwlocaties, kunnen minstens 25 
woningen worden gebouwd, mét behoud van identiteit 
en ruimtelijke kwaliteit van het dorp. 

Inspraak van de Lettelenaren
Ten tweede: aan de keuze voor de Bosrand en De Kapel-
weide als nieuwbouwlocatie, is destijds een zorgvuldig 
proces voorafgegaan met inspraak van de Lettelenaren. 
Maar nu heeft de gemeente het dorp op geen enkele wijze 
betrokken bij het aanwijzen van de nieuwe woningbouw-
locatie. Plotseling is besloten waar de nieuwbouw moet 
komen, met grote impact op het woongenot van huidi-
ge bewoners en het aangezicht van het dorp. Dit heeft 
kwaad bloed gezet bij in ieder geval een deel van de be-
woners. Zorgvuldigheid moet voor snelheid gaan.

Ten derde: op dit moment speelt er in Lettele de discus-
sie over de nieuwbouw en eventuele verplaatsing van 
de basisschool. Die discussie valt niet los te zien van die 
over de discussie over de nieuwbouw van woningen: hoe-
veel ruimte komt er op de huidige locatie van de school 
voor woningen? Er worden gesprekken gevoerd over een 
dorpsplan, onder regie van Stimuland. Dorpelingen zijn 
opgeroepen om mee te doen en onder andere te praten 
over woningbouw. Maar wat heeft dat voor zin als de be-
langrijkste besluiten over die woningbouw al genomen 
zijn? Datzelfde geldt overigens voor het besluit over de 
locatie voor de school: het besluit daarover lijkt eveneens 
vooruit te lopen op het dorpsplan. Het zou veel logischer 
zijn om nog geen besluiten te nemen over de woning-
bouw in Lettele en eerst de afronding van het dorpsplan 
af te wachten. 

Wat eenmaal is aangetast, kan niet meer worden her-
steld. Daarom moeten we de woningbouw in Lettele sa-
men in goede banen zien te leiden. 

Deze ‘ingezonden’ is – evenals de brieven namens de 
bewoners – geschreven door Celeste Wichers Schreurs, 
Theo Scholten, Michiel Bussink en Victor Munster.
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Ook dit jaar geen Lettelse Karmse. Het is niet de eerste keer dat een feestcommissie dit 

besluit moest nemen. In de jaren dertig van de vorige eeuw heeft de toenmalige feest-

commissie ervoor gekozen om het School- en Volksfeest, zoals de  kermis toen nog ge-

noemd werd, twee keer af te gelasten. Tijdens de oorlogsjaren werden allerlei festivi-

teiten door de Duitse bezetter verboden. Aan de hand van oude berichten duiken we de 

geschiedenis in en lichten we er een aantal bijzonderheden uit.

Lettele: al 100 jaar een 
feest

bij de spelen. Zij konden deelnemen aan twee ver-
schillende onderdelen bij het ringsteken: in een 
karretje of op een rijwiel. De prijzen die hieraan 
verbonden waren bestonden uit een thee-stel, le-
peltjes, een koperen bloempot of een flesje odeur.
In 1931 en 1932 besluit de feestcommissie vanwe-
ge de ongunstige tijd (crisisjaren) geen School- en 
Volksfeest te houden. Er heerste armoede en om 
dan ook nog een bijdrage te vragen voor het feest 
leek niet juist. Voor de kinderen vond men dit on-
getwijfeld erg sneu en de commissie kondigt daar-
om in mei al aan om later in het jaar wel het Sint 
Nicolaasfeest te willen vieren. In 1932 spande de 
commissie zich in om voor de kinderen toch fees-
telijkheden te organiseren ter gelegenheid van 
het vijftigjarig bestaan van de Openbare School. 

Met de pet rond
In 1949 vond er een bestuurswisseling plaats in 
de feestcommissie en kostte het bovendien nogal 
wat moeite om het benodigde geld binnen te krij-
gen. Kort daarvoor namelijk had men het 40-jarig 
priesterjubileum van pastoor Dröge gevierd. Hier-
voor was men ook al met de pet rondgegaan. Maar 
op 6 september werd het, mede dankzij het mooie 
weer, toch een prettig en gezellig feest. Dit bericht 
komt uit de Brug, het contactblad voor de Lettelse 
jongens die op dat moment als dienstplichtig mili-
tair in Nederlands-Indië zaten. 
In 1951 besluit de commissie om voor de school-
jeugd een heel nieuw programma te organiseren. 
Geen kinderspelen, maar een poppenspel met een 
sprekende pop. Het zou opgevoerd worden door 
een landelijk bekend gezelschap. Het beviel de 

Het boekje Lettele, al 100 jaar een feest dat de 
SECL in 1998 heeft uitgebracht, vertelt over de 
oprichting van een Oranjecommissie in 1898. Op 6 
september van dat jaar werd prinses Wilhelmina 
ingehuldigd als Koningin en in het land werden tal 
van plaatselijke feestelijkheden georganiseerd. 
De gemeente Diepenveen gaf een subsidie en de 
Oranjecommissie ging voor dit Wilhelminafeest 
langs de deur voor een bijdrage van de bewoners.
Of er in de jaren erna Oranjefeesten zijn geweest, 
is niet bekend maar in 1913 wordt er weer flink 
uitgepakt. Dat jaar namelijk zijn er overal in het 
land feestelijkheden rond 100 jaar onafhankelijk-
heid. Nederland herdacht dat in november 1813 
de Franse bezetter werd verdreven. In Lettele wil-
de men niet achterblijven, zoals te lezen is in het 
krantenartikel uit 1913 (zie foto).

De smaak te pakken
Men had de smaak te pakken en in 1914 wordt 
er besloten opnieuw een kinderfeest én een 
volksfeest te houden. Twee verschillende  com-
missies worden opgericht en voor elk feest is er 
een apart geldpotje. Er was niet veel geld overge-
bleven van het jaar ervoor  (totaal maar 38 gulden) 
en daarom gaat men in Lettele, Linde en Okken-
broek langs de deur met intekenlijsten. 
Door de jaren heen waren er bijzondere prijzen te 
winnen bij de verschillende volksspelen. In 1926 
was er voor de heren het onderdeel schijfschieten, 
met als hoofdprijs een klokstel. Bij het ringsteken 
op losse paarden voor heren kreeg men als prijs 
heel toepasselijk een hoofdstel, een rijteugel of 
een zweep. De dames werden zeker niet vergeten 

DOOR: JOSÉ DISSELHORST
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Lettelenaren blijkbaar niet zo goed en dat liet men 
de feestcommissie weten ook. Het feest dreigde 
hierdoor het jaar erop bijna geen doorgang te vin-
den vanwege een gebrek aan saamhorigheid.
Er was zoveel om te doen dat het zelfs de krant 
haalde. Nadat alle plooien waren gladgestreken, 
plaatste de feestcommissie een advertentie in de 
krant en dat bracht veel bezoekers op de been. 
Hoogtepunt van het feest was een voorstelling 
van de Gorsselse boerendansers.
In dat jaar kwamen de kinderspelen als vanouds 
terug: kaartjes knippen, zaklopen, jampotjes 
vullen, was ophangen en voor de kinderen uit de 
hoogste klassen een sterrit. Alles beloond met 
prijzen en voor elk kind een traktatie.
Om publiek te trekken, probeerde men iedere keer 
weer iets nieuws te brengen: demonstratie van de 
Nederlandse Bond voor Diensthonden, vrije dres-
suurkunst door de Ruitervereniging Heeten, ge-
kostumeerd voetbal en in 1957 de Ronde van Let-
tele. Dit was een wielerwedstrijd op de gewone 
fiets. Rennersfietsen en fietsen met versnellingen 
waren bij voorbaat uitgeschakeld.

Vuurwerk
We besluiten dit artikel met een schitterend vuur-
werk dat de belangstelling trok van alle inwoners 
van het anders zo rustige Sallandse dorpje, aldus 
het Overijssels Dagblad van 12 september 1953. 

Bronnen: 
Website: delpher.nl
Lettele, al 100 jaar een feest | 1998 | Stichting 
Evenementencommissie Lettele
De Brug, contactblad van het Katholiek 
Thuisfront Lettele

Heeft u aanvullingen op dit artikel of foto’s  
die we mogen scannen, dan nemen we die graag  
op in het Dorpsarchief. U kunt ons bereiken 
via info@archieflettele.nl. 
Helaas hebben we geen namen bij de foto,  
die vermoedelijk in 1913 is gemaakt. Maar  
misschien is er nog iemand die een (over)groot-
ouder herkent? Laat het ons weten!
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Welkom bij
Autovakmeester

• Vakmeester in alle merken
• Onderhoud & reparatie
• APK-keuring
• A-merk onderdelen
•  Schadeherstel & softwarediagnose
• Behoud van fabrieksgarantie
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VV Lettele zoekt vrijwilligers

Door Gerard Huis in ’t Veld, voorzitter – 
In de Nieuwsbrieven voor onze leden en 
vrijwilligers vragen wij dringend attentie 
voor het onderwerp ‘op zoek naar nieuwe 
vrijwilligers’. We doen dat nu ook via De 
Letter. Het aantal openstaande vrijwilli- 
gerstaken groeit en daarover is toenemen-
de zorg. En dat moet niet alleen de zorg zijn 
van het bestuur en het kader, maar vooral 
juist van de voetballende leden en ouders 
van jeugdleden. Maar ook niet-voetballers 
zijn van harte welkom bij onze mooie 
vereniging! 

We hebben een paar mooie filmpjes ge-
maakt over ons vrijwilligerswerk. Zie onze 
website vvlettele.nl. Met grote dank aan 
Leo Aarnink als maker/meedenker van het 
filmpje. Je vindt deze onder de tekst over 
vacante vrijwilligerstaken. 
Ook is er een nieuw kopje ‘vrijwilligers’ op 
de homepage gemaakt. Naast algemene 
info over vrijwilligerswerk, vind je daar ook 
het actuele overzicht van vacante vrijwilli-
gerstaken. 
Je ziet, er zijn veel vacatures! Vooral op 
en langs het veld en ook – nu, maar ook in 
komende jaren – in ons bestuur. Kom je bij 
onze club en doe je mee als vrijwilliger? 
Gezellig, leerzaam en veel sociale contacten 
bij onze voetbalvereniging!

Belangrijkste vrijwilligersvacatures
Wij vragen vooral vrijwilligers die bij ons 
jeugdvoetbal willen helpen. Is het niet 
prachtig om je kind of kleinkind te zien 

voetballen met veel plezier, terwijl je zelf 
als vrijwilliger bij het team betrokken bent? 
Het is echt niet nodig om daarvoor heel 
veel te weten van het voetbalspelletje. Het 
is niet moeilijk en het is makkelijk te doen. 
Maar ook als je geen voetballende familie-
leden hebt, is het erg leuk en dankbaar om 
vrijwilligerswerk te doen. Het is niet per 
se nodig om elke week vrijwilligerswerk 
te doen want veel taken kunnen ook door 
twee personen uitgevoerd worden.
Aanmelden kan via de leiders, trainers, 
jeugdcommissie en bestuur. Ook via de 
mail bestuur@vvlettele.nl.

Bij onze senioren zoeken we vooral een 
leider en grensrechter bij Lettele 1. Ook 
het derde elftal heeft nog een grensrechter 
nodig.
Contactpersoon Jan Oosterwijk, hoofd 
Technische Groep, 0652 493 644, jooster-
wijk@ziggo.nl.

Meest urgente vrijwilligers: een wed-
strijdsecretaris, twee bestuursleden, meer-
dere  barvrijwilligers, een coördinator/
beheerder verenigingskleding.
Contactpersoon: Gerard Huis in ’t Veld, 
voorzitter: 0653 899 959, gerard.huisint-
veld@lettele.nl.

Opstart nieuwe seizoen vv Lettele
We wensen iedereen succes bij de voorbe-
reidingen op het nieuwe seizoen en veel 
plezier bij de start van hopelijk een mooi en 
volledig voetbalseizoen! Als je deze Letter 

leest, dan hebben de meeste jeugd- en 
seniorenteams hun eerste echte wedstrijd 
weer gespeeld! 
Inmiddels is het bekerprogramma voor de 
maand september bekend voor zowel jeugd 
als senioren. Ook het eerste competitieblok 
voor onze jongste voetballers is bekend en 
de trainingen zijn gestart. 
De jeugdcommissie heeft inmiddels infor-
matiebijeenkomsten gehouden voor en 
met de ouders van onze jeugdleden. Naast 
algemene informatie over de vereniging 
is er vooral gesproken over het groeiend 
tekort aan vrijwilligers. Met de ouders is 
besproken op welke wijze de ouders ons 
kunnen helpen bij de sportbeleving van 
hun kinderen. Hopelijk hebben inmiddels 
al onze (jeugd)teams voldoende trainers en 
begeleiders! 

Seizoenskaarten vv Lettele
De competitie van Lettele 1 begint op 
zondag 26 september. De competitie-inde-
ling is bekend en is ongewijzigd t.o.v. vorig 
seizoen. Dus met o.a. de buurtploegen 
Heeten, Raalte, Nieuw Heeten, Haarle, 
Holten, DAVO, Broekland. Wij hopen 
dat alle seizoenskaarthouders van vorig 
seizoen, opnieuw een seizoenskaart willen 
afnemen en daarmede onze vereniging 
financieel willen ondersteunen. Ook al is er 
vorig seizoen geen gelegenheid geweest om 
de seizoenskaart te benutten. Mogen wij 
wederom op uw ondersteuning rekenen? 
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In de vorige De Letter sprak Jeannet Tibben met de werkgroep pastoraat van de Nicolaas-

kerk en vroeg de leden van de werkgroep hoe zij de toekomst zien, nu besloten is de H. 

Nicolaaskerk uiterlijk 2025 aan de eredienst te onttrekken en te sluiten. Door dit gesprek 

vroeg Jeannet zich af hoe en waarom het besluit om de Nicolaaskerk te sluiten, tot stand is 

gekomen. Zij legt haar vragen voor aan de coördinatoren van de kerk.

De toekomst van de kerk in Lettele

Coördinatoren zoeken 
naar praktische 
mogelijkheden

coördinatoren die fungeren als tussenschakel 
tussen de plaatselijke parochianen en het over-
koepelende bestuur van de Lebuinusparochie. 
Het overkoepelende bestuur is door het bisdom 
bevoegd verklaard om, al dan niet na consultatie 
van de coördinatoren, beslissingen te nemen.
Gerard: ‘Begin oktober 2020 zijn de coördina- 
toren bij elkaar geroepen en heeft het parochie-
bestuur het rapport “Heilige Lebuinus Parochie 
op weg naar 2025”  gepresenteerd. Het belang-
rijkste besluit uit het rapport, het besluit dat alle 
kerkgebouwen afgestoten zouden worden behal-
ve de Broederenkerk in Deventer en de kerk in 
Boerhaar, is daar toegelicht. De Broederenkerk 
zou het eucharistische centrum worden van de 
parochie. Ons werd gezegd dat dit rapport een 
concept was. Daardoor hadden de verschillende 
coördinatoren de indruk dat er nog niets vast-
stond en dat er overleg mogelijk was. De buiten-
parochies van de Lebuinusparochie hebben toen 
een werkgroep gevormd. Deze werkgroep plaats-
te vraagtekens bij het rapport, onder andere bij 
de geplande sluiting van Schalkhaar als eucha-
ristisch centrum ten gunste van De Broederen-
kerk. Schalkhaar heeft verschillende faciliteiten 
– zoals de rouwkapel, een ontmoetingscentrum 
en parkeergelegenheid – die in Deventer ontbre-
ken. Ook werden er vragen gesteld wat betreft de 

Door het gesprek met de werkgroep pastoraat 
ben ik als niet-gelovig buitenstaander opeens 
geïnteresseerd geraakt in de Rooms Katholieke 
kerk in Lettele. Hoe is deze georganiseerd en wie 
kan en mag er besluiten een kerkgebouw te slui-
ten? Ik spreek met Joke Haverkamp (coördinator 
van de beheergroep administratie en budgetten) 
en Gerard Brinkhof (coördinator van de beheer-
groep onderhoud en gebouwen) beide voor de 
parochie in Lettele. De derde coördinator vanuit 
Lettele is Frans Brinkhof (coördinator van de 
pastorale werkgroep). Hem sprak ik vorige keer.

Fusie
Joke en Gerard vertellen dat in 2010 een aan-
tal parochies in en om Deventer  in 2010 gefu-
seerd zijn tot één Heilige Lebuinusparochie. De 
bezittingen en schulden van de verschillende 
parochies zijn toen bij elkaar gevoegd en er is 
een overkoepelend parochiebestuur gevormd. 
De afzonderlijke kerkgemeenschappen hebben 

DOOR JEANNET TIBBEN

‘Wij moesten het nieuws 
brengen waar we zelf 
absoluut niet achter stonden.’
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betrouwbaarheid van het concept. Op het 
moment dat de werkgroep met deze vragen bij 
het bestuur aanklopte, bleek het rapport geen
concept, maar het genomen besluit. Door  de
 vragen van de werkgroep werd het besluit ver-
traagd tot 1 april 2021.’

Argumenten
In het rapport worden verschillende argumen-
ten gegeven voor de kerksluitingen. Zo zijn er te 
weinig priesters om alle kerken te bemannen en 
loopt het aantal parochianen en kerkbezoeken 
terug, waardoor er minder inkomsten zijn. De 
inkomsten (Kerkbalans 2021) zijn fors gedaald, 
mede omdat van oudsher de buitenparochies 70 
procent hiervan voor hun rekening namen. Hier-
door is het onmogelijk geworden alle kerkgebou-
wen te blijven onderhouden. 
Joke: ‘Bij de presentatie van de plannen kre-
gen wij als coördinatoren van het bestuur een 
spreekverbod van drie maanden opgelegd over 
de voorgenomen sluitingen. Toen de drie maan-
den voorbij waren, werd ons verzocht het bericht 
van de sluiting mede te delen binnen de eigen ge-
meenschap. Wij moesten dus het slechte nieuws 
gaan brengen waar we zelf absoluut niet achter 
stonden. Dat wilden we niet.’ 
Gerard: ‘Uiteindelijk heeft het parochiebestuur 
besloten een bericht in ’t Zout te plaatsen. He-
laas kwam het nieuws al drie dagen eerder naar 
buiten door het interview met Vicaris Cornelis-
sen in De Stentor. De parochianen hebben het 
nieuws uit de krant moeten vernemen.’
Joke: ‘Als de kerk in Schalkhaar was aangewe-
zen als eucharistisch centrum of als parochie-
kerk, was de sluiting van onze kerk acceptabeler 
geweest. Schalkhaar is veel beter bereikbaar 
dan de Broederenkerk. We hadden er samen de 
schouders onder kunnen zetten.’
Gerard: ‘Deze optie hebben we al in oktober 2020 

voorgelegd aan het bestuur. De Broederenkerk 
zou dan open kunnen blijven als kapel voor ge-
bedsdiensten en om een kaarsje op te steken.’

Plan van aanpak
Wat gaat er nu gebeuren? Wat is er voor jullie als 
coördinatoren nog mogelijk om te doen voor de 
geloofsgemeenschap van Lettele?
Gerard: ‘We hebben een werkgroep gevormd die 
een enquête heeft uitgezet in Lettele. Als werk-
groep willen we een plan van aanpak opstellen 
voor hergebruik van de kerk en zelf met één of 
meer mogelijkheden naar het bestuur van de pa-
rochie gaan. Zo kunnen we het heft weer enigs-
zins zelf in handen nemen.’
Joke: ‘Binnenkort zal er een gesprek met de ge-
meente plaatsvinden om duidelijkheid te krijgen 
over het gemeentebeleid ten aanzien van kerk- 
sluitingen. Daarnaast hebben we zitting geno-
men in de werkgroep Samen sterk, een groep be-
zorgde parochianen van de zeven kerkgemeen-
schappen waar dezelfde problematiek speelt, te 
weten Lettele, Varssen, Langeveld, Wijhe, Bos-
kamp, Schalkhaar en Luttenberg. Samen kunnen 
we wellicht ideeën ontwikkelen voor  het gebruik 
van de kerkgebouwen in de toekomst. Ook kijkt 
deze werkgroep hoe de kerk kan worden terugge-
kocht voor een symbolisch bedrag. Deze is jaren 
geleden per slot van rekening gebouwd en be-
taald door de parochianen van Lettele.’
Gerard: ‘We willen in gesprek blijven met het 
parochiebestuur om op die manier de belangen 
van de mensen binnen de parochie in Lettele 
te blijven behartigen. Recent is het parochiebe-
stuur vernieuwd en aangevuld met personen die 
meer open lijken te staan voor discussie. Helaas 
betekent dit niet dat er besluiten worden terug-
gedraaid. De sfeer die er was – een sfeer waarin 
een afwijkende visie niet welkom was – lijkt wel 
veranderd te zijn.”
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Mijn Plein staat voor een flink dilemma: een nieuwe basisschool bouwen op de huidige lo-

catie of op het terrein van sportcomplex De Spil? Het dorp laat zich niet onberoerd en daar 

wil Mijn Plein zeker rekening mee houden. Vallen de belangen van het dorp samen met de 

onderwijskundige opdracht van Mijn Plein?

Drie scenario’s voor de Lettelse basisschool

De knoop is nog niet 
doorgehakt 

Zorgvuldigheid
Wordt het de huidige locatie of wordt het De 
Spil? En krijgt {De Letter} zomaar de primeur? 
Niets daarvan. ‘De knoop is nog niet doorgehakt’, 
vertelt Bart de Grunt. ‘Maar we zijn dankzij de 
enquête wel een flinke stap verder. Uit de enquê-
te blijkt dat de voorkeur van het dorp fifty-fifty 
verdeeld is. De ene helft kiest voor nieuwbouw 
op het terrein van De Spil en de andere helft voor 
de huidige locatie. Voor mij betekent het dat we 
meer tijd moeten nemen voor het nemen van de 
beslissing. Aan Gemeente Deventer hebben we 
gevraagd of die tijd er ook is. Ja, die is er. De ge-
meente heeft geen haast en net als voor ons, is 
ook voor de gemeente de zorgvuldigheid van het 
proces belangrijker dan de snelheid. Daar ben ik 
blij mee. 
Bij het invullen van de enquête hebben veel men-
sen de moeite genomen om in de open vragen te 
verwoorden wat zij belangrijk vinden voor het 
dorp. We hebben nu de tijd om deze overwegin-
gen beter te onderzoeken en te betrekken bij de 
afweging.’

Een derde scenario
Voor Lettele is zorgvuldigheid van groot belang. 
De toekomst van het dorp is in het geding. Niet 
alleen de locatie van de basisschool is daarvoor 
van belang, ook de locatie voor nieuwe woningen 
en het toekomstig gebruik van de kerk dragen 

Voor de zomervakantie verzorgde Mijn Plein, de 
koepelorganisatie van de basisschool in Lettele, 
voor de inwoners van Lettele een informatie-
avond over de nieuwbouw voor de basisschool. 
Bart de Grunt, directeur van Mijn Plein, en Karin 
van Beurden, ‘onze schooldirecteur’, vertelden 
die avond over het waarom van de nieuwbouw, 
de eisen, de keuzes en de dilemma’s.
De belangrijkste keuze en meteen het grootste 
dilemma is: bouwen we de nieuwe school op de 
huidige locatie, of haakt de school aan bij het 
kulturhus op het terrein van sportcomplex De 
Spil? Bart de Grunt vroeg de bewoners van Lette-
le om mee te denken en de enquête in te vullen. 

Hij liet die avond doorschemeren dat er voor het 
nieuwe schooljaar een besluit zou vallen. Alle re-
den om, nu de vakantie voorbij is, op bezoek te 
gaan bij Bart van Grunt en hem te vragen hoe het 
ervoor staat.

DOOR WILMA SCHEPERS

Aan Gemeente Deventer 
hebben we gevraagd of die 
tijd er ook is.
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daaraan bij. En dan heeft Bart de Grunt naast 
‘de huidige locatie’ en ‘bij de Spil’ nog een derde 
scenario dat hij wil onderzoeken.
Bart: ‘Een externe partij benaderde mij met het 
idee om samenwerking te zoeken met de oude-
renzorg. Mijn beeld is: we bouwen een voorzie-
ning met twee verdiepingen. In de plint komt de 
school. Daar hebben we ongeveer 750 m[2] voor. 
Op de verdieping daarboven heb je dan ruimte 
voor zeven, misschien wel acht zorgwoningen. 
Oudere Lettelenaren willen graag in hun dorp 
blijven wonen. Voor de zorgverlening is het aan-
trekkelijk als de zorg geclusterd verleend kan 
worden. En wie weet welke mogelijkheden de 
uitwisseling tussen de kinderen en de ouderen 
kan betekenen?’

Lastige afweging
Drie scenario’s, dat wordt een lastige afweging. 
Hoe ziet Bart het proces voor zich?
Bart: ‘Uit de enquête heb ik de conclusie getrok-
ken dat als we op de huidige locatie bouwen, we 
het voor het dorp het beste doen. Maar als onder-
wijsorganisatie hebben we ook een onderwijs-
kundige opdracht en in onze visie is dat samen-
werking met andere organisaties die bijdragen 
aan de ontwikkeling van kinderen, zoals de kin-
deropvang en de sportorganisaties. Ook cultuur-
organisaties – denk aan muziek of toneel – heb-
ben kinderen iets te bieden. Vanuit dat oogpunt 
gaan wij zeker de samenwerking zoeken met De 
Spil (met Dreams werken we al samen) en dan 
is het aantrekkelijk om ook ruimte te delen. En 
als we dan een groter gebouw neerzetten op het 
terrein van De Spil, zouden we ook jeugdzorg en 
de GGD kunnen uitnodigen te komen inwonen.’

Tijd 
Bart: ‘We hebben dus tijd nodig om deze opties 
te onderzoeken. Op de huidige locatie blijven, 
maakt het organisatorisch overzichtelijk, we 
blijven op onszelf. Samen ruimte delen met or-
ganisaties die gerund worden door vrijwilligers, 
vraagt nogal wat bestuurlijke afstemming. Ons 
perspectief is de lange termijn. Vandaag praten 
we met bevlogen bestuurders die in de breedte 
willen nadenken, maar hoe is dat over 10, 20, of 
50 jaar? Vinden we het dan nog steeds leuk sa-
men?
Aan de andere kant: als we kiezen voor de hui-
dige locatie, wil ik dat het ook echt iets oplevert 
voor het dorp. Daarvoor wil ik in gesprek met de 
afdeling Ruimtelijke Ordening van de gemeente. 
Als wij in het hart van het dorp gaan bouwen, 
blijft er ruimte over. Het dorp heeft er niks aan 
als we een gebouw neerzetten, hek eromheen en 
klaar. De open ruimte moet dan opnieuw inge-
richt worden, een echte “brink” worden voor het 
dorp, met een fietsenverhuur en een ijssalon. Ik 
verzin maar wat. De vraag is dus: wil de gemeen-
te mee investeren in het inrichten van het dorp?
Daarom is onze volgende stap: het gesprek aan-
gaan met iedereen die in dit proces van belang is 
om samen de mogelijkheden te onderzoeken. Ik 
heb Plaatselijk Belang gevraagd ons aan tafel te 
zetten met die partijen. En aan {De Letter} heb ik 
gevraagd of we regelmatig verslag mogen doen 
van het proces. Al met al denken we nog een paar 
maanden nodig te hebben om tot een besluit te 
komen en zoals gezegd, de gemeente geeft ons 
daarvoor alle ruimte. Ik hoop van harte dat Let-
tele ons die ruimte ook geeft en met ons mee 
blijft denken.’

Onze basisschool
Inzet: directeur 
Bart de Grunt van 
Mijn Plein.
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Ruimtes in KDS en de sportzaal kunnen 
online gehuurd worden. Via dat systeem 
gaan de boekingen en de facturering bijna 
‘automatisch’. In de zomer is besloten om 
dit systeem uit te breiden zodat ook de 
kleedkamers online geboekt kunnen wor-
den. De voorbereidingen daarvoor doen 
we met onder andere de voetbalvereniging 
omdat zij (in de weekenden) de kleedka-
mers veel gebruiken en tot nu toe was het 
een van hun vrijwilligers die dit allemaal 
handmatig deed. We verwachten dat uiter-
lijk per 1 januari 2022 ook het reserveren 
van de kleedkamers digitaal gaat. 

Regelmatig krijgen we vragen of een 
(nieuwe) activiteit in KDS kan of mag. Als 
bestuur staan we open voor alle ideeën die 
er zijn en gaan we graag in gesprek met de 
initiatiefnemers. In de zomer was er ineens 
het idee voor een theatervoorstelling in 
het speelbos en in het laatste weekend van 
augustus werkten we weer mee aan het 
Comedy Quartet van Jeffrey Kleine 
Koerkamp. Dus neem contact op met een 
van de bestuursleden of mail naar 
info@kulturhusdespil.nl 

Online 
reserveren

Wensen 
en ideeën?

Zomertijd komkommertijd?
Je zou het denken, maar de werkelijkheid in juli en augustus was 
voor KDS anders dan anders. Daardoor hebben we op meerdere 
fronten nieuws. Daar doen we graag verslag van in deze Letter. 
We proberen de berichten zo kort en duidelijk mogelijk te houden. 
Maar wie meer wil weten kan ons als bestuur aanspreken of een 
mail sturen naar info@kulturhusdespil.nl. 
Het bestuur van KDS heeft de slogan ‘VAN – VOOR en DOOR Lette-
le’ hoog in het vaandel staan en wil graag aansluiten bij de wensen 
van Lettele. 

We heten iedereen weer van harte welkom in het nieuw ‘open’ 
seizoen! 

Namens het bestuur van KDS
Anne Marie van Oldeniel, voorzitter

Weer open

Het beste nieuws van de zomer: 
gemeente draagt bij aan
corona-verlies 

We zijn weer open. En dan merken we. Ook 
in de normaal gesproken rustige zomer-
maanden is er vaak gebruikgemaakt van 
KDS. Zoals het er nu naar uitziet, komen 
onze vaste klanten terug en we merken dat 
er ook nieuwe vragen komen om ruimtes te 
huren. Dat is een mooie ontwikkeling en we 
proberen alle vragen te beantwoorden.

Geen corona maatregelen meer?
Zeker wel! Ook KDS is nog gehouden aan 
regels. De 1,5 meter-maatregel betekent 
onder andere dat er per ruimte beperkin-
gen gelden met betrekking tot het aantal 

In de vorige Letter schreven we dat we het 
jaar 2020 financieel hebben afgesloten met 
een verlies en dat we compensatie hadden 
aangevraagd bij de gemeente. Kortgeleden 
heeft de gemeente laten weten dat het 
verlies volledig gecompenseerd wordt. Dat 
is óók goed nieuws voor de (sport-)verenigin-
gen die de (zaal-)huur hebben doorbetaald. 

gebruikers. We moeten allemaal en overal 
1,5 meter afstand houden! 
Dat is niet gemakkelijk en we merken dat 
we er allemaal een beetje ‘klaar’ mee zijn. 
Maar toch vragen we van iedereen om het 
wel te doen. Óók buiten!
Als je je afvraagt waarom, bedenk dan dat je 
het doet voor de veiligheid van de vrijwilli-
gers die er toch maar voor zorgen dat de bar 
altijd bezet is. Zij zijn een onmisbare scha-
kel voor KDS, maar ook voor de gebruikers.
Help elkaar herinneren en als je een keer ge-
vraagd wordt om afstand te houden, word 
dan niet boos, maar steun elkaar.

KDS kan op korte termijn een bedrag van 
€ 8.000 terugbetalen. Ook op deze plek 
willen we nogmaals alle huurders hartelijk 
bedanken voor hun opstelling! Het is fijn 
dat we het vertrouwen hebben gekregen 
om samen naar een goede oplossing toe te 
werken en iedereen met beperkte financiële 
schade het jaar 2020 kan afsluiten. 
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In gesprek met kandidaat 
bestuursleden

Blik op de toekomst: vergroten sporthal

In het najaar is bestuurslid Elles Klein Koer-
kamp aftredend en niet herkiesbaar. Dat be-
tekent dat we een nieuw bestuurslid zoeken 
in de categorie ‘Lettelenaren met kinderen 
in de basisschoolleeftijd’. We vinden het 
belangrijk dat alle leeftijdsgroepen in het 
bestuur vertegenwoordigd zijn. We hebben 
ons als bestuur voorbereid op de vacature 
en op papier gezet wat je te wachten staat 

Als bestuur van KDS zijn we bezig met dage-
lijkse zaken, maar ook met de toekomst. Zo 
hebben we een bijdrage geleverd aan de in-
houd van het dorpsplan. Daarin komt zowel 
KDS aan de orde, maar ook bijvoorbeeld de 
gezamenlijke wensen van de partijen op het 
sportcomplex. En vooral dat ‘samen’ vinden 
we van groot belang. 
In het proces van het dorpsplan kwam ook 
weer de wens voor een sporthal naar voren. 
We weten dat dit nog altijd leeft, daarom 
hebben we het de afgelopen maanden ook 
weer op onze agenda gezet. Op de vraag of 
de sportzaal in Lettele omgebouwd wordt 
tot een sporthal zodat de handbal thuis de 
wedstrijden kan spelen is het antwoord: 

‘Nee’. Maar...

Zoals gezegd zijn we de afgelopen maanden 
weer eens goed in dit onderwerp gedoken. 
We hebben nagedacht over het huidige ge-
bruik van KDS en de sportzaal, over toekom-
stig gebruik, over noodzakelijk onderhoud 
en over kansen en mogelijkheden die passen 
bij de actualiteit en omvang van Lettele. Ook 
hebben we tweemaal een gesprek gehad met 
de gemeente.
Het bestuur heeft gemerkt dat het in ieder 
geval de moeite waard is om een plan tot 
vergroten van de sportzaal uit te werken. 
KDS kan dan meer ruimte bieden voor 
activiteiten op het gebied van cultuur, ont-

moeten, zorg & welzijn en ook sport (en mis-
schien zelfs de wedstrijden van de handbal). 
Inmiddels ligt er een conceptplan waarover 
we in gesprek gaan met de gemeente. Het is 
{echt} een oriënterend gesprek, dus er blijft 
een kans dat een en ander niet doorgaat. 
Maar als de reactie van de gemeente positief 
is, dan gaan we vervolgstappen zetten. Denk 
dan aan tekeningen en begrotingen maken/
aanpassen en vooral ook doorrekenen of 
zo’n grote investering ook in de toekomst 
terug te verdienen is. En natuurlijk zullen 
we het dorp en (sport-) verenigingen en 
stichtingen in Lettele betrekken en op de 
hoogte houden van de ontwikkelingen. 

als je in het bestuur komt. Bijvoorbeeld 
hoeveel tijd het kost, hoe we vergaderen, et 
cetera. We hebben een aantal mensen bena-
derd en gaan de komende maand met hen in 
gesprek. Zij kunnen hun vragen stellen en 
wij leren hen beter kennen. Gezien de reac-
ties vertrouwen we erop dat we per januari 
2022 de vacature ingevuld hebben.

Het bestuur van KDS staat buiten het 
besluit van gemeente en school rondom 
de locatie van de nieuwe school. Ook wij 
zijn in afwachting van het besluit. Als KDS 
als nieuwe plek gezien wordt, dan staan 
wij open voor overleg en zien zeker ook 
voordelen daarvan.

School 
naar KDS?

Kulturhus de Spil is weer open. 
Op de drie informatieavonden van de gemeente over de woningbouwplannen, mochten we weer een zaal vol mensen verwelkomen!
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Neem contact op voor een vrijblijvende offerte
www.solarlettele.nl     06 -130 22 850     info@solarlettele.nl

Zonnepanelen
Zonneboilers

Airconditioning
Infrarood verwarming

Warmtepompen

Het adres voor:
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De schuur van Bloemenkamp Nationale 
Voorleeslunch

Al sinds jaar en dag hebben we de opslag 
van de SECL bij familie Bloemenkamp. 
Helaas komt daar binnenkort een einde 
aan. Uiteraard willen we ook via deze weg 
Familie Bloemenkamp enorm bedanken 
voor alle jaren dat we onze spullen konden 
opslaan bij hen in de schuur. 
Je voelt de vraag misschien al aankomen…

Wie heeft er ruimte over in zijn/haar 
schuur/stal/garage?
Het gaat in totaal om vier aanhangwagens. 
Mocht je er geen vier kwijt kunnen maar 
wel één, dan horen we dat ook graag via 
info@secl.nl. Over een (kleine) vergoeding 
valt altijd te praten.

Op vrijdag 1 oktober zal de bibliotheek 
van Lettele samen met de bibliotheek 
Deventer wederom de Nationale Voor-
leeslunch organiseren. Het verhaal is 
geschreven door de schrijfster Mensje 
van Keulen en zal worden voorgelezen 
door Wilma Schepers, hoofdredacteur 
van De Letter.
Iedereen die wil komen luisteren is van 
harte welkom om 10:15 uur in de Hus-
kamer van Kulturhus de Spil. U wordt 
ontvangen met koffie/thee met koek 
en – na het voorlezen – kunt u genieten 
van een heerlijke lunch. De kosten 
voor deze bijeenkomst zijn € 7,00. 
Geef u op voor 15 september bij Jeanet-
te van de Star 0633 730 215 of bij Diny 
Meijerink 0612 644 518

Lieve mensen,
dank jullie wel...

Langs deze weg willen wij ieder-
een bedanken die onze ouders 
Mariet en Johan Obdeijn en ons 
als familie gesteund hebben in 
de afgelopen maanden. Het was 
een emotionele achtbaan en het 
gemis is groot, maar het medele-
ven vanuit het dorp in de vorm 
van kaartjes, bloemen, bezoekjes 
en persoonlijke condoleances 
heeft ons erg goed gedaan. Het 
was hartverwarmend te ervaren 
hoeveel onze ouders ook voor 
anderen hebben betekend.
Namens de familie: 
Wendy Dommerholt-Obdeijn

Afscheid pedicurepraktijk 
Mariska Kuipers

Mariska Kuipers schrijft: begin dit jaar 
zijn wij een dagbesteding gestart aan de 
Holterweg. Het was mijn bedoeling om de 
pedicurepraktijk rustig af te bouwen maar 
omdat we sneller dan verwacht al vier 
dagen open zijn moet ik eerder een keuze 
maken.
Op dit moment heb ik een blessure aan 
mijn arm en zal ik de komende maanden 
niet meer kunnen pedicuren. Doorgaan 
zou kunnen betekenen dat het een ernstige 
blessure wordt waardoor ik ook niet meer 

voor de dagbesteding inzetbaar zou zijn. 
Mede hierdoor heb ik besloten de praktijk 
eerder te beëindigen. 
De afgelopen 10 jaar heb ik met veel plezier 
gewerkt, lief en leed gedeeld met iedereen 
en een mooie klantenkring opgebouwd. 
De dagbesteding is mijn nieuwe uitdaging, 
we hebben een mooie plek gecreëerd voor 
ouderen en mensen met dementie. Deze 
doelgroep een mooie dag bezorgen geeft 
veel voldoening.
Ik zal contact opnemen met iedereen die 
een afspraak bij mij heeft staan. Wendy zal 
t/m vrijdag 29 oktober alle vrijdagen nog 
werkzaam zijn. De afspraken die bij haar al 
gepland staan kunnen gewoon doorgaan.
Ik wil iedereen bedanken voor de afgelopen 
10 jaar, het was heel fijn om zoveel trouwe 
klanten te hebben. Het is jammer dat ik 
zo abrupt moet stoppen en ik had graag 
persoonlijk afscheid genomen en iedereen 
bedankt voor het vertrouwen.
Op ervedepoll.nl en op onze facebookpagi-
na kunt u zien wat we op de dagbesteding 
doen. Neem daar eens een kijkje!
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De Held is het verhaal van een kleine muis die in de winkel van 
Sprinkhaan op zoek gaat naar nieuwe sokken.
Nieuwe sokken, waarom zou je nieuwe sokken nodig hebben? 
Sprinkhaan weet iets beters en verkoopt muis een avontuur.
De kleine muis gaat op pad en beleeft een spannend, aangrij-
pend en soms angstaanjagend avontuur. Het lijkt alsof er een 
monster alsmaar met hem meeloopt? Lukt het de muis zijn 
monster van zich af te slaan? Zal aan het einde van de dag toch 
nog een kopje thee kunnen drinken met de sprinkhaan. En zijn 
sokken…?

Op zaterdag 21 augustus vertelden Fleur Dikken (cello en 
zingende zaag) en Jaap Slagman (acteur) op de open plek van 
het speelbos van De Spil het verhaal van De Held. Kinderen en 
ouders vonden het een prachtige voorstelling. ‘Wat een prach-
tige plek om theater te maken’, hoorde je zeggen. ‘Dat zouden 
we vaker moeten doen!’

De voorstelling werd ook gespeeld op Landgoed De Haere, 
Landgoed Nieuw Rande en op het eiland bij Hotel Gaia in 
Deventer.

De Held
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Activiteiten Catering Kookstudio

Groepsruimtes ZakelijkGroepshotel

MAATHOEVE

De Maathoeve
Peter & Agnes de Graaf

Witteveensweg 23  •  8111 RP Heeten (OV)
06 - 33 10 49 50  •  info@maathoeve.nl  •  www.maathoeve.nl

Catering
Lokale producten • Duurzaam • Ambachtelijk bereid

Openingstijden: open op afspraak (ook voor streekpakket)

smulpan tapas

buffet pizza

Bestellingen a.u.b. 24 uur van tevoren doorgeven
aan www.maathoeve.nl/catering

Heeft u iets grappigs meegemaakt, 
of iets ernstigs, of wilt u iets onder 

de aandacht brengen?
Stuur uw verhaal in! 

Ook zijn wij nieuwsgierig 
naar de onderwerpen waarover u 
graag iets zou lezen in De Letter. 

Laat het ons weten!

Schrijf voor De Letter
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SPECIALIST IN VERF, BEHANG, VLOEREN, 
GORDIJNEN EN RAAMDECORATIE

Boxbergerweg 82 - 7412 BG Deventer
T (0570) 613 730
E info@vanmourikdeventer.nl
I www.vanmourik.voorverfenwonen.nl
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Specialist voor huis, tuin & dier
Diervoeders
Diergeneesmiddelen
Dieraccessoires
Gewasbeschermingsmiddelen
Potgrond
Bemestingsmiddelen
Huishoudelijke artikelen
Tuinartikelen
Tuingereedschap
Kleding en schoeisel
Ruwvoeders en strooisel
Doe-het-zelf
Seizoensplanten

Haarle 
Stationsweg 4
Ma t/m vrij      7.30 - 16.30
0548-595 662 

Heeten
Dorpsstraat 51
Ma t/m vrij        8.30 - 18.00
Za 8.30 - 16.00
0572-381 541

www.zuidoostsalland.nl

di

Voor uw nieuwe en gebruikte Renault,
en alle andere merken

moet je in Bathmen zijn!



   NUMMER 1 • SEPTEMBER 2021 •  • 25

Onze rode beuk

Achtendertigste Lettelse Revue

Gerard Brinkhof, de coördinator van de 
kerk in Lettele, schrijft: van de monumen-
tale rode beuk op de viersprong van de 
Bathmenseweg en de Oerdijk is de conditie 
redelijk. Deze beuk is aangetast door de 
traag voortwoekerende tondenzwam. In 
het aangetaste deel zien we op een plek 
ook de korsthoutkoolzwam, een veel  

agressievere zwamsoort die veel sneller 
hout en met name wortels aantast. Op 
basis van de huidige bevindingen bedraagt 
het toekomstperspectief van de boom 5-7 
jaar, tot hoogstens 10 jaar. Dit is in samen-
werking met de Deventer bomenstichting 
door Expedio Arbori uit Raalte vastgesteld.

‘Wij van de Lettelse revue’ schrijven: ei-
genlijk had hier moeten staan: 39ste revue. 
Maar ja: corona hè! Het goede nieuws is 
dat we inmiddels de voorbereidingen zijn 
gestart voor een nieuwe revue. Hopelijk 
houdt eenieder zich heel goed aan de regels 
en kunnen we er zo voor zorgen dat we in 
januari en februari 2022 weer een volle bak 
kunnen hebben bij Café Spikker.
Zoals jullie mogelijk gehoord hebben, zal 
dit de laatste revue worden in zaal Spikker, 
ons zo vertrouwde thuishonk, waar we in 
al die jaren in januari en februari ons zo 
thuis voelden.
Hoe het daarna verder gaat met de revue, 
daarover zijn we goed aan het nadenken. 
Nee, geen zorgen. We gaan verder, dat is 
zeker! In een volgende Letter kunnen we 
daar mogelijk iets meer over zeggen. 
Opslag van onze spullen
Omdat we vanaf 2022 niet meer bij Spikker 

terechtkunnen, schakelen we nu jullie hulp 
in voor het vinden van onderdak voor onze 
revue-spullen. Deels waren deze opgesla-
gen in de schuur van Alfons Spikker en 
deels liggen deze nu  nog in de kelder onder 
het toneel. Onze kleding heeft gelukkig een 
mooi tehuis bij Agnes Meijerink op zolder. 
Maar er zijn nog andere spullen zoals de-
corstukken en andere attributen die – als 
het zo uitkomt- vaker gebruikt kunnen wor-
den. Wie kan en wil ons de komende tijd uit 
de brand helpen? Meer info en aanmelding 
bij Bernadette te Boekhorst (revuesponso-
ring@gmail.com) of bij Gerard Huis in ‘t 
Veld (gerard.huisintveld@home.nl). 
Tip: zet alvast de data voor de revue-avon-
den 2022 in de digitale en/of je papieren 
agenda (als je die al hebt voor 2022). 28 & 
29 januari, 4, 5 (matinee en avondvoorstel-
ling), 11 & 12 februari. 

Zwembad-
nieuws
Van het zwembadbestuur: ook dit 
seizoen gooide corona roet in het eten 
en zijn we – op 21 mei – wat later open 
gegaan dan normaal. Toch kunnen we 
terugkijken op een geslaagd zwem-
seizoen! We hebben met z’n allen 
lekker kunnen zwemmen en dat had 
uiteraard niet gekund zonder de inzet 
van onze vrijwilligers, die wij bij dezen 
alvast weer een pluim willen geven. 
Ontzettend bedankt voor jullie inzet! 
Op 4 juli hebben we nog een gezellige 
Pool Party gehouden en zondag 5 
september hebben we het seizoen met 
z’n allen feestelijk afgesloten.
Ook de zwemlessen zijn weer druk be-
zocht. Veel kinderen hebben weer een 
of meerdere zwemdiploma’s gehaald 
dankzij onze zwemjuffen Wilma, Laura 
en Annemarie. Hulde! De kinderen 
die in Loo zwemmen, gaan overigens 
nog twee weken langer door (tot 18 
september).
Onze boiler moest halverwege het 
seizoen vervangen worden en dat was 
een mooi moment om te kiezen voor 
een duurzaam alternatief. Maandag 
19 juli is er een zonneboiler op ons 
dak geplaatst, dus nu kan iedereen op 
zonnekracht douchen!
Wij doen dit jaar ook weer mee met 
RaboClubSupport. Van 4 tot 24 okto-
ber kunt u stemmen op een club naar 
keuze en wij hopen natuurlijk ook weer 
op uw stem! 
Ook zoeken we ook voor het nieuwe 
seizoen weer vrijwilligers en bestuurs-
leden. Heb je interesse, dan horen 
we dat graag. Op de website van het 
zwembad staat hiervoor een aanmeld-
formulier.

met deze opstelling is de rode beuk onderzocht
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www.electriccomfort.nl
 T 0570 - 55 11 96

Electric Comfort, 
specialist in 
elektrische 
vloerverwarming

Nu de overheid het gasgebruik 
ontmoedigd en steeds meer wo-
ningen gasloos moeten worden 
is het zaak na te denken hoe ook 
in de toekomst te voorzien in de 
behoefte aan warmte. 

Veelal wordt begonnen met het 
isoleren van de vloer, zodat er 
geen warmte verloren gaat, 
daarna worden de verwarmings-
elementen, folies of draden, 
aangebracht. 

Wij zijn u graag behulpzaam bij 
het maken van de juiste afwe-
ging. Bel ons of stuur een mail.

 

info@electriccomfort.nl
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Open monumentendag: Windkorenmolen De Leeuw

Super Lettele, heel gewoon

Windkorenmolen De Leeuw opent 
op 11 en 12 september, tijdens de na-
tionale open Monumentendag, haar 
deuren. De molen kan bezichtigd 
worden en je kunt genieten van een 
heerlijke pannenkoek en meer!
Tijdens deze dagen is de molen te be-
zichtigen onder begeleiding van een 
molengids, de molenwinkel is open 
om heerlijke broden, meel en bakpro-
ducten te kopen. Ook zullen op het 
molenplein diverse standjes staan 
met streekproducten en bakken de 
vrienden van de molen onze bekende 
en heerlijke pannenkoeken. Dit jaar 
hebben we een duidelijk thema ‘De 
Leeuw houdt het niet droog’.
De gehele kap van onze molen is 
hoognodig aan onderhoud toe. Met 
name het riet, wat al zo’n zestig jaar 
meegaat, zal vervangen moeten 

worden. Al 165 jaar vervult de molen 
zijn functie. Nog wekelijks draaien 
de wieken en wordt er graan gemalen 
dat wordt verkocht. Helpt u ons De 
Leeuw een nieuwe kap te geven?
Deze sponsoractie wordt zaterdag 11 
september om 11:00 uur officieel geo-
pend door wethouder Carlo Verhaar.
U kunt ons helpen door te doneren op 
de site van het Molenfonds: molen-
fonds.nl/campaigns/deleeuw/

Kleurplaat voor de kleintjes 
Op school hebben de kinderen een 
kleurplaat van onze molen gekregen, 
wanneer zij deze bij de molen op 11 
of 12 september ingekleurd inleve-
ren, krijgen zij gratis een heerlijke 
pannenkoek.
Geen kleurplaat gehad? Kijk dan op 
stichting.oudemolen.net.

Victor Munster schrijft namens het 
bestuur: met Super Lettele gaat het 
goed! De omzet stemt tot tevreden-
heid, de kosten hebben we in de hand 
en de vrijwilligers hebben hun draai 
gevonden. Zo vormde de invulling 
van het vakantierooster geen pro-
bleem. 

Ook toeristen weten Super Lettele 
prima te vinden waardoor onze 
winkel bijdraagt aan een tevreden 
vakantiegevoel. Mede dankzij het 
bankje buiten. 

En wat dacht u van de introductie 
van Party Service Super Lettele? Het 
online plaatsen van bestellingen voor 
BBQ (superlettele.nl) of andersoor-
tige feesten behoort nu tot de moge-
lijkheden, juist in een periode waarin 
de maatregelen rondom Corona 
steeds verder versoepeld worden. 

Lettele zonder dorpswinkel is eigen-
lijk niet meer te bedenken; het is zo 
gewoon.
Plannen zijn er nog genoeg, te weten:
- Het refrein van het lied ‘Meer dan 

een winkel…’ (Stadstroubadour 
Maarten van Veen) wordt zicht-
baar gemaakt in de winkel.

- Herinrichting van de koffie-en 
kadohoek.

- Introductie van Kerstpakketten ter 
waarde van €20, €35 en €50.

- Het investeren in koel-vriesele-
menten, waar momenteel financie-
ring voor gezocht wordt.

Bakker Nijkamp hebben we bereid 
gevonden wekelijks een aanbie-
ding te doen van brood of banket. 
Voortdurend zijn we op zoek naar 
mogelijkheden om de klant naar te-
vredenheid te bedienen. Mocht u nog 
ideeën hierover hebben dan horen 
we dit graag.

Biljarten

Stekjesbeurs 2021

Het lijkt mij een leuk idee om in ons Kulturhus De Spil 
een biljartclub/groep voor vutters en gepensioneer-
den te beginnen. Om dit plan verder te kunnen gaan 
ontwikkelen, is het eerst nodig om te weten of hier 
animo voor is. Dus ben je geïnteresseerd? Laat het 
mij dan even weten: Theo de Brouwer: 0618 581 362 of 
tamdebrouwer@home.nl.

2 Oktober is er weer een stekjesbeurs gehouden in het 
centrum van het dorp. U kunt al uw stekken uit eigen 
tuin of huiskamer komen brengen en/of weer nieuwe 
leuke stekken meenemen!
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Renovatie wandelpad
Het schelpen-wandelpad achter de familie 
Munster en de Bosrand was toe aan een 
grondige renovatie. Afgelopen winter was 
het af en toe nauwelijks begaanbaar. De 
werkgroep, die over de wandelpaden gaat in 
Lettele, heeft een mooie subsidie binnen-
gehaald waarmee de kosten voor deze 
renovatie gedekt worden (subsidie van Wij 
Deventer en KGO = Kwaliteitsimpuls Groene 
Omgeving). Er is gekozen voor een andere 
ondergrond. De firma’s Schepers Groen 

en Unicom hebben de uitvoering voor hun 
rekening genomen. De ondergrond is nu 
gemaakt van gralux, dat is een natuurlijke, 
okergeel semi-verhardingsmateriaal. Gralux 
is minder gevoelig voor vorst en dooi, waar-
door er minder gladheid zal zijn. Daarnaast 
voorkomt het de doorgroei van onkruid. 
Het pad ziet er nu weer tiptop uit. We hopen 
dat vele wandelaars ervan zullen profite-
ren. Daarnaast nog een oproep voor nieuwe 
vrijwilligers die een paar keer per jaar willen 

helpen met (onderhouds)werkzaamheden 
aan de wandel- en fietspaden. Als je inte-
resse hebt, meld je dan bij Frans Hulman: 
f.hulman@lettele.nl of Henk Haverkamp: 
haverkamp7434@hetnet.nl



   

Lettels
vergeetwoordenboek:
De T
Voor een check van de woorden ben ik op de 
koffie gegaan bij Gerrit en Riek Daggenvoorde en 
Annie Zwiers.

tachtersteveursten
• achterstevoren
teumig
• niets doend
 Hi leup r’r de helen dag mà teumig rond: hij liep 

de hele dag maar te niksen
teutemenje
• zeurpiet
tilkeltiesjörk
• jurk met stippeltjes
tipbuultie 
• puntzakje
tjoeke
• sullig, slonzig vrouwspersoon
toegoan 
• tekeer gaan
 Het kan d’r hard an toegoan: het kan hevig 

tekeer gaan
toeken
• toekomende
 Toeken wekke: volgende week
toepakken, pakken toe, toe epakt
• opstapelen
• aanpakken
tonneband
• hoepel
totterig
• onverzorgd
 Niet zo totterig: royaal, bepaald niet 
 kinderachtig
triater maeken
• drukte maken
tröantie
• traantje 
tuksen, tuksen, etukst 
• huppelen
tweederweggens
• op twee plaatsen
tweedonker
• schemering 

De woorden komen (niet allemaal)  uit het 
Nieuw Sallands Woordenboek. Uitgegeven 
door de werkgroep Dialekt Raalte, 1995
Deze rubriek wordt gemaakt door Wilma 
Schepers. Kent u een leuk woord met een U?
Mail de redactie: deletter@lettele.nl

Nieuw trekkertje

Dorpsplan

Locatie woningbouw

De wandelpaden rondom Lettele 
worden altijd keurig onderhouden door 
vrijwilligers. Het vorige trekkertje was 
toe aan vervanging. Er is een aanvraag 
gedaan bij WijDeventer en met deze 
toekenning kon er een nieuwe trekker 
aangeschaft worden bij de Holvo. Freerk 
Hoeksma: ‘De samenwerking met de 

Holvo is heel fijn, de trekker mag ook bij 
hen gestald worden. Het onderhoud van 
de Lettelse voetpaden is weer gegaran-
deerd voor de komende jaren. Waarvoor 
onze hartelijke dank aan vrijwilligers, 
de Holvo en uiteraard de gemeente 
Deventer!

Het schrijven van het dorpsplan was, 
vooral in coronatijd, een heel proces, 
maar het einde nadert. Het concept 
dorpsplan is gedeeld met de werkgroe-

pen voor een laatste check. Daarna 
wordt het vormgegeven met foto’s. Het 
streven is om het plan te delen met het 
dorp in het najaar van 2021.

Op het moment van schrijven staat 
de informatieavond van de gemeente 
Deventer over de woningbouwplannen 

op de agenda. We hopen dat er dan meer 
antwoorden op alle vragen komen. 

Lid worden van Plaatselijk Belang?
Voor €10,00 per jaar kunt u lid worden van het Plaatselijk Belang. U wordt 
dan op de hoogte gehouden van alle ontwikkelingen die spelen in  en rond-
om ons mooie dorp Lettele. Mail naar pb@lettele.nl, u ontvangt dan een 
aanmeldingsbrief. Na aanmelding ontvangt u een leuk welkomstgeschenk.
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 Sluitingsdatum kopij Bezorging
 
Nummer 2 | 2021  maandag 11 oktober woensdag 27 oktober
Nummer 3 | 2021 maandag 29 november woensdag 15 december
Nummer 4  | 2022 maandag 31 januari woensdag 16 februari
Nummer 5 | 2022 maandag 4 april woensdag 20 april
Nummer 6  | 2022 maandag 6 juni  woensdag 22 juni
Nummer 1 | 2022 maandag 22 augustus woensdag 7 september 
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Elk jaar weer bezorgen de 8ste-groepers De Letter bij de lezers thuis. 

Dankjulliewel, 8ste-groepers van het seizoen ‘20-’21. Jullie hebben weer fantastisch werk verzet waar we jullie 

echt heel dankbaar voor zijn. Zonder 8ste-groepers, geen De Letter!

Nu starten jullie weer een nieuwe schoolcarrière, met nieuwe (en oude) vrienden, nieuwe leuke dingen en 

nieuwe stomme dingen, nieuwe kansen en nieuwe uitdagingen.

Heel veel plezier en heel veel succes Caitlin, Abby, Maarten, Sem, Jop, Binc, Paula, Anouk, Lenneke, Roos en 

Roan (lees de namen van links naar rechts en van boven naar onder).

COLOFON    

41e jaargang • Nr. 1

september 2021

Onafhankelijk blad met nieuws en 

informatie uit Lettele en omgeving. 

Verschijnt 6 keer per jaar, oplage 380 

exemplaren.

Redactie
Wilma Schepers, Yvonne Haaxman, Irene 

Kleine Koerkamp, Milou Oosterwijk en 

Jeannet Tibben

 

Aan dit nummer werkten mee
• Anja te Boekhorst (PB) 

• Michiel Bussink

• José Disselhorst (archief)

• Gerard Huis in ’t Veld

• Anne Marie van Oldeniel (KDS)

• Milou Oosterwijk

• Wilma Schepers

• Jeannet Tibben

Fotografie:

• Wilma Schepers

• De Letter-fotograaf

Ontwerp

LandGraphics, Amsterdam

Opmaak en Druk

Drukkerij De Kroon, Olst

Redactieadres

E: redactie.deletter@lettele.nl

T: 06 53807411

Abonnementen en advertenties 

Irene Kleine Koerkamp

E: deletter@lettele.nl

Een abonnement kost € 15,–  per jaar; bij 

toezending per post € 35,–.

U kunt zich opgeven door een e-mail te 

schrijven aan deletter@lettele.nl. 

Het abonnementsgeld kunt u overmaken op 

NL12RABO0146215796 t.n.v. De Letter

Vergeet niet uw naam en adres te 

vermelden!

Klachten over bezorging:

Willy Kleine Koerkamp

E: deletter@lettele.nl

T: (0570) 551317 (Na 18:00 uur)

Copyright

De redactie is op geen enkele wijze 

aansprakelijk voor geplaatste teksten in 

welke vorm dan ook en behoudt zich het 

recht voor ingezonden kopij in te korten.

15 september  Zonnebloem, bustocht naar Drenthe met KBO
25 september Oud Papier More music
1 oktober   Nationale voorleeslunch, Kulturhus, 10:15 uur
2 oktober  Stekjesbeurs, 09:00 - 11:00
6 oktober  Zonnebloem, winkelen Raalte
23 oktober  Oud Papier More music

Deze agenda-items zijn aangemeld op Lettele.nl. Daar kunt u onder Agenda meer informatie 
vinden over de activiteit. Wilt u uw activiteit in De Letter plaatsen? Meld uw activiteit dan aan 
op Lettele.nl.
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Reis Ambassadeur, voor ál uw reizen 

Tel.: 06-20 27 07 30

Engestraat 20  
7411 LD  Deventer

Oerdijk 115 
7434 RA  Lettele
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Familiedrukwerk, huisstijl  
drukwerk, groot formaat,  
folders, flyers, printwerk

Pastoorsdijk 3
7433 DK Schalkhaar

tel. 0570 - 62 18 77
info@drukkerijevers.nl

www.drukkerijevers.nl
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autobedrijf

auto in- en verkoop

tankstation

reparatie

schadeherstel

Rudi Welgraven
Spanjaardsdijk 96
7434 RT  Lettele

tel. 0570 - 55 13 73
info@autobedrijfwelgraven.nl
www.autobedrijfwelgraven.nl

autorecycling

zonder afspraak van 
8.30 tot 12.00 uur
op afspraak van

13.00 tot 17.00 uur

APK keuren


